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Ze zastupitelstva obce 
 
* Zastupitelstvo obce rozhodlo přestěhovat dětské hřiště do areálu akciové společ-
nosti Rakovec. Přes zimu, kdy není hřiště využíváno a není tolik pod dohledem, se 
stává terčem vandalů.   
 
* Opět proběhla schůzka na místním koupališti se zástupci firem. Při té příležitosti 
podala firma GHC návrh na zrušení stávající čističky a vybudování nové za strojov-
nou. Návrh řešení by měl být vypracován do konce tohoto roku.   
 
* ZO odsouhlasilo dotaci na 6. ročník Brněnského běžeckého poháru – Křenovic-
kého silničního běhu, který se koná v sobotu 7. ledna 2006 dopoledne. 
 
* Oznamujeme občanům, že poplatky za popelnice, stočné a psy se začnou vybírat 
až začátkem měsíce února. 
 
* Zastupitelstvo obce upozorňuje občany, aby si u svých domů prořezali stromy a 
keře, které zasahují do chodníků a cest. Zvláště v zimních měsících brání větve 
zatížené sněhem průchodu. Pokud tak obyvatelé neučiní sami, provedou prořezání 
porostů pracovníci obce. Dále žádáme občany, aby kvůli bezpečnosti vždy po sněžení 
prohrnuli minimálně metr chodníku nebo silnice u jejich domů. 
 
Zápis z jednání veřejné schůze zastupitelstva obce  
 
 Dne 8.12.2005 se konalo 15. veřejné zasedání ZO v tomto volebním období. 
Informace o konání zasedání byla zveřejněna na úřední desce od 2.12.2005 a 
vyhlášena místním rozhlasem. Na jednání bylo přítomno 8  členů ZO a jednání bylo 

Křenovický 
zpravodaj 



usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla jmenována paní Eva Marková. Jako 
ověřovatelé zápisu byli navrženi  a schváleni pan Marišler a pan Hošek. 
Bod č.1: Program jednání  
                        1/ Technický bod 
   2/  Rozpočtové provizorium 
   3/ Odsouhlasení „KONVENCE“ IDS 
   4/ Odsouhlasení smlouvy o zajištění financí systému IDS 
   5/ Schválení předsedů komisí a výborů 
   6/ Bezúplatný převod majetku 
   7/ Zvolení členů školské rady  
   8/ Poplatky za odpad 
   8/ Různé 
   9/ Závěr 
Bod č.2: Rozpočtové provizorium 
 Protože není schválený rozpočet na rok 2006, navrhl starosta obce, aby se 
hospodaření obce řídilo od 1. 1. 2006 rozpočtovým provizoriem s tím, že výdaje za 
měsíc nesmí přesáhnout 1/12 schváleného rozpočtu pro rok 2005. Rozpočtové 
opatření bude platit do schválení rozpočtu na rok 2006. Rozpočtové provizorium pak 
bylo schváleno. 
Bod č.3: Konvence IDS 
 Od 11.12.2005 vstoupila v platnost další etapa integrovaného dopravního 
systému. Zastupitelstvo obce proto schválilo přístupovou konvenci k tomuto systému. 
Bod č.4: Odsouhlasení smlouvy o zajištění financí systému IDS 
 Dalším bodem bylo schválení smlouvy o zajištění financí systému IDS. Obec 
bude hradit 50,- Kč na obyvatele. Tato smlouva bude uzavřena na 1 rok s tím, že 
budeme jednat o znovuzavedení vlakové dopravy. 
Bod č.5: Schválení předsedů komisí a výborů 
 Kontrolní výbor                      Čeněk Marišler    
 Finanční výbor            Jiří Pospíšil 
 KOVP    Pavel Jeřábek 
 Sociální    Ing.František Zvěřina 
 Životní prostředí            Ing.Josef Hladký 
 Kulturní    Mgr.Regina Kokešová 
 Bytová    Oldřich Bartošek 
 Sportovní             Zdeněk Hošek 
 CO    Jaromír Konečný 
Bod č.6: Bezúplatný převod majetku 
 Po zrušení provozu místního kina požádal Fotbalový oddíl Křenovice o bezúplatný 
převod promítacích přístrojů s tím, že bude provozovat letní kino. Zastupitelstvo obce 
schválilo bezúplatný převod těchto přístrojů i s příslušenstvím.  
Bod č.7: Zvolení členů školské rady. 
 Od 1.1.2006 vstoupí v platnost zákon o školských radách. Zastupitelstvo muselo 
určit dva členy jako zástupce zřizovatele ve školské radě. Navrženi a schváleni byli 
Mgr. Regina Kokešová a pan Jaromír Konečný. 



Bod č.8: Poplatky za odpad 
 Přestože v letošním roce vzrostly výdaje za odvoz odpadků, bylo ZO navrženo a 
schváleno ponechat poplatek za odpad ve stávající výši roku 2005. A to i vzhledem 
k tomu, že obec za tuto službu doplácí zhruba 150 000,- Kč ročně.  
Bod č.9: Různé  
 Obec si zapůjčila na vyzkoušení ozvučovací systém, který byl použit 2. prosince 
při pietním aktu na Zlaté hoře. Bylo navrženo a zastupitelstvo obce schválilo zakoupit 
tento přenosný ozvučovací systém MP 300. Využíval by se při veřejných zasedáních 
a na veškeré akce pořádané obcí nebo spolky. Cena zařízení je dle vybavení cca 40 
000,-Kč. Dále bylo rozhodnuto zakoupit další příslušenství jako je přenosný 
mikrofon, náhradní soupravu, stojan a měnič napětí. 
 Pan Štefl vznesl dotaz, jak to bude s elektrotechnickým odpadem. Podle něj by  
měly vzniknout firmy, které budou tento odpad vybírat, neboť prodejce má povinnost 
při zakoupení nového spotřebiče starý odebrat. 
 Paní Dušová poděkovala pořadatelům za uspořádání vzpomínkových akcí u 
příležitosti 200 let Bitvy u Slavkova v Křenovicích. 
Bod č.9: Závěr. 
 Protože nebylo dalších připomínek ani dotazů, poděkoval starosta za účast, popřál 
přítomným veselé Vánoce a dobrý start do nového roku a ukončil jednání. 
 
Slovo starosty 
 
 Měsíc listopad byl hektický, neboť jsme na radnici kromě své každodenní práce 
všichni žili přípravami na odhalení pomníku Kutuzova. Několikrát zde byli osobně 
dohlédnout na přípravy členové z Klubu Rusko a dolaďovaly se detaily. Tiskovými 
úpravami procházela brožura, speciálně k tomu vydávaná, doslova na poslední chvíli 
se nechávaly dělat igelitové tašky s pečetí Křenovic, zvažovalo se, kde pohostíme tu 
spoustu oficiálních a neoficiálních návštěvníků, kdo dodá nápoje na občerstvení, kdo 
uvaří guláš, kdo napeče koláčky, kdo je obslouží a jestli bude vše, jak má být. Mys-
lím si, že vše nakonec až na drobné detaily proběhlo k naprosté spokojenosti jak 
hostí, návštěvníků, tak i občanů Křenovic. V celém tom kolotoči, kdy každý pomáhal 
jak mohl, jsem si plně neuvědomoval kolik lidí je do toho všeho zapojeno a hlavně 
bez kterých by to ani nešlo. Chtěl bych tímto poděkovat všem, kdo se na úspěšném 
odhalení a následném společenském setkání v sále MKS v ulici Václavské podíleli. 
Bylo jich tolik, že je zde nebudu všechny jmenovat, abych na někoho snad nezapo-
mněl. Zvláště bych ale chtěl poděkovat všem vojákům v historických uniformách, 
markytánkám a jejich pomocníkům za dokonalé zvládnutí tak náročné akce. Od 
přípravy dobového ležení na dvoře Obecní hospody, bitevního střetnutí za humny, 
pochodem k hromadným hrobům, zajištění občerstvení pro občany na Zlaté hoře, až 
po účast na nedělním odhalovaní. Myslím si a nejen já, že to byl pro všechny příjem-
ně strávený víkend a především dobrá reprezentace naší obce. V celém tom zmatku 
se tak trochu i zapomnělo na to, že byla vytištěna dlouho připravovaná kniha o Kře-
novicích, na které se také podílelo mnoho našich obětavých občanů.   



 A když ten ruch utichl, zjistil jsem, že i ti, kteří nebyli přímo zapojeni do dění 
posledních dní, pracují dál na jiných, pro obec prospěšných akcích. Hned po vzpo-
mínkových akcích bitvy tří císařů se začalo s chystáním výstavy betlémů. Tato tý-
denní náročná příprava je za dva dny odbyta a musí se zase uklízet. Dříve ovšem než 
mohli občané shlédnout všechny ty krásné betlémy a poslechnout si živé koledování, 
navodilo jim příjemnou atmosféru přicházejících Vánoc již třetí Mikulášské hudební 
setkání. Pořádal ho Křenováček, ZUŠ ve Slavkově a KOS při ZŠ Křenovice. Opět 
bych chtěl touto cestou poděkovat za obětavost všem, kdo se na těchto akcích úspěš-
né podíleli.  
 To ale ještě nebylo vše. Další skupina obětavých lidí zase zajišťovala každoroční 
předvánoční setkání seniorů, které se již neodmyslitelně zapsalo do společenského 
dění v obci. I jim patří velký dík. 
 A nakonec bych chtěl poděkovat za příjemně strávený večer, o který se postarala 
folková skupina Careta a její hosté.   
 Všichni tito občané, kteří bez nároku na odměnu odvádějí tolik obětavé práce, 
jsou ohromným přínosem pro naši obec a bez nich by jistě nebylo v Křenovicích tolik 
kvalitní kultury.  
 Na závěr tohoto kulturou nabitého měsíce bych vás chtěl ještě pozvat na štědro-
večerní koledování u našeho malovaného betlému, kde se pravidelně scházíme po 
skončení půlnoční mše, k poslechu a zazpívání koled.   
 A na úplný závěr vám přeji veselé Vánoce a dobré vykročení do nového roku.     

Drahomír Kolařík 
 
Vyšla kniha o Křenovicích 
 
 Před pěti roky byla naše obec oslovena Mgr. Karlem Mlatečkem, ředitelem slav-
kovského archívu, zda bychom se nechtěli podílet na vydání společné knihy obcí 
Slavkovska. I přes náš souhlas se tento projekt po delším jednání nakonec neuskuteč-
nil. Okolní obce neprojevily o vydání knihy zájem. Proto se zastupitelstvo Křenovic 
rozhodlo vydat knihu vlastní, pouze o naší obci. Spojili jsme se opět  s ředitelem 
okresního archívu ve Slavkově Mgr. Karlem Mlatečkem a po vzájemné konzultaci 
jsme se dohodli, že příprava knihy bude zadána jeho kolektivu a jednotlivým exter-
ním historickým pracovníkům. Termín na její dokončení byl předběžně stanoven za 
jeden rok. V původním návrhu se mělo jednat o knihu o cca 150 stranách. Postupem 
doby, tak jak jednotliví pracovníci předávali zpracovaná období, bylo čím dál tím 
jasnější, že kniha bude mít mnohem více stran. Materiály jednotlivých kapitol přesa-
hovaly stanovený rámec. Přesto bylo rozhodnuto je ponechat v plném rozsahu. Po 
zkušenostech s podobnými publikacemi bylo dále rozhodnuto vydat knihu vázanou, 
nikoliv brožovanou (lepenou). Bylo by škoda, kdyby tato publikace, která se několik 
dalších desetiletí znovu nevydá a jistě přetrvá v rodinách několik generací, začala 
začas rozpadat.  
 Autorský kolektiv, který se na vydání podílel, byl sestaven pro jednotlivé kapitoly 
takto: Karel Mlateček – Nejstarší osídlení regionu, Křenovice v letech 1848-1918, 
1948-1989 a samostatná farnost v Křenovicích, Karel Maráz – Obecní pečeti a razítka 



Křenovic, Libor Jan – Osudy vesnice ve středověku, Jana Čermáková – Křenovice od 
počátku 16. století do Bílé Hory, Lenka Záleská – Křenovice v 17. a na přelomu 18. a 
19. století, Jiří Němec – Křenovice v 18. století, Dušan Uhlíř – Křenovice ve válce 
roku 1805, Kamila Svobodová – Dějiny první pol. 19. století, Michaela Škvírová – 
Období 1918-1938 a spolková činnost v obci, Radek Mikulka – Léta 1938-1948, 
Pavel Borský – Stavební vývoj kostela, Sylva Němečková – Škola, Lenka Orálková 
Mateřská škola a Oldřich Bartošek – Od roku 1989 po současnost. Na přípravě  
kapitoly o spolcích Michaely Škvírové se také podíleli: Miroslav Benda, Ludvík 
Čermák, Marcela Drápalová, Josef Havránek, Marie Jeřábková, Regina Kokešová, 
Jaromír Konečný st., Jaromír Konečný ml., Radek Ševčík, Martin Štěpánek a Petr 
Žampach. Úvodní slovo v této knize patří starostovi obce Drahomíru Kolaříkovi, 
redakci tvořili Karel Mlateček (hlavní redaktor) a Michaela Škvírová. Ta se coby 
zaměstnankyně archívu ujala nově svěřené práce na výbornou. Bez všech těchto lidí, 
ale i dalších, kteří přispívali fotografiemi a svými znalostmi, by tato kniha těžko 
vznikala. Proto jim patří velký dík za svůj volný čas, který této knize po celá ta léta 
věnovali.  
 Finančně se na vzniku knihy podílela obec Křenovice, Moravský zemský archiv 
v Brně a Státní okresní archiv Vyškov se sídlem ve Slavkově. Byla vydána nákladem 
1 200 výtisků. Prodejní cena byla stanovena na 350,- Kč a je v prodeji na obecním 
úřadě.       
 Vznikla tak ojedinělá publikace o Křenovicích, která nemá za celou éru obce 
obdoby. O minulosti Křenovic se částečně zmiňuje pouze Vlastivěda moravská 
(Slavkovský okres) od A. Ličmana z roku 1921. Věříme proto, že tento podrobný 
průvodce od pravěké historie až po současnost naší obce, doplněný ojedinělými 
černobílými a barevnými fotografiemi, uspokojí nejen historiky, ale i obyčejné čtená-
ře. To, že se vydání protáhlo na několik let, byla jen nutnost, kterou si vyžádaly 
okolnosti pro zdárné dokončení celého díla. Ostatně kvalitu knihy už necháme na 
posouzení čtenářům. 
  
Projevy přednesené u příležitosti pietního aktu na Zlaté hoře dne 2. 12. 2005 

 
Vážení spoluobčané, vážení hosté! 
 

 Sešli jsme se, abychom si připomněli události, které se zde udály před 200 lety. 
Sešli jsme se, abychom uctili památku všech padlých v této nesmyslné mocenské 
bitvě nazývané Bitvou tří císařů a nebo Bitvou u Slavkova. Přesně před 200 lety 
kousek od tohoto místa zuřila neúprosná bitva, ve které padlo asi 25000 vojáků. Na 
tomto místě se nachází hromadný hrob, ve kterém bylo pochováno asi 3500 vojáků 
všech zúčastněných armád. Vzpomínkové akce, které probíhají na celém území 
bojiště, nejsou oslavou války, ale upozorněním na nesmyslnost všech válek, a také 
vysláním signálu pro všechny mocné tohoto světa, aby napřeli své síly na udržení 
světového míru a boji proti terorizmu, který je novodobým nebezpečím pro všechny 
země, naši republiku nevyjímaje, a proto se nemůžeme tvářit, že se nás to netýká a 
každý podle svých možností by se měl zasazovat o mír na celém světě. Chtěl bych 



Vám všem poděkovat za účast na tomto pietním aktu a předávám slovo panu Bartoš-
kovi, který Vám přiblíží události z 2. prosince roku 1805. 

Drahomír Kolařík  
Vážení přátelé! 
 

 Pozítří, v neděli dopoledne odhalíme v Křenovicích Na Liškově pomník jednomu 
z bývalých vojevůdců Slavkovské bitvy Michaila Iliaronoviče Kutuzova. Tento 
pomník však nevznikl pro jeho oslavu či dokonce oslavu války, ale pro věčnou 
připomínku událostí, které se v těchto místech staly a na které bychom neměli 
zapomínat. 
 Dnes je pátek 2. prosince 2005. Přesně před dvěma sty lety 2. prosince 1805 
večer skončila jedna z nejkrvavějších bitev té doby. Nebyl pátek, ale pondělí a po 
celém bojišti zůstalo ležet téměř na třicet tisíc mrtvých a raněných vojáků. Tito raně-
ní, kteří na svá zranění umírali ještě mnoho nekonečně dlouhých hodin či dní, však 
mnohdy záviděli svým mrtvým kolegům, neboť trpěli mrazem a krutými bolestmi. 
Ale i ti, jenž se dočkali pomoci, neměli ještě vyhráno. Pro stovky raněných to bylo 
jenom kruté a bolestné oddálení smrti. Několik dní po bitvě popisuje svůj zážitek ze 
své návštěvy bitevního pole měnínský učitel František Žáček: „Dne 8. prosince 
navštívili jsme opuštěné bojiště. Avšak hrůzy, jež nám tu bylo spatřiti, nelze ani 
vypsat. Na tisíce mrtvol leželo tu jednotlivě i na hromadách, každá s děsným výrazem 
tváře. Tu ležela ruka, tam noha, zde půl těla, onde opět bezhlavý trup. Tu vztahoval 
k nám mrzák svou zkrvácenou ruku a křičel o pomoc, onde jiný až po kyčle v bahně 
zamrzlý, ohledávaje svou hroznou ránu, prosil ve své zoufalosti, abychom jej dorazi-
li. S hrůzou opouštěli jsme strašné místo bídy a spousty a vraceli se do svých příbyt-
ků.“ Tolik školní kronika, ale kdo si vzpomene na to, jak prožívali tyto poslední 
hodiny vojáci, kteří zde v těchto místech bojovali? Co všechno po sobě zanechali a na 
co mysleli ti, pro něž byla bitva u Slavkova posledním dnem jejich života? Pocity a 
myšlenky těchto lidí umřely zároveň s nimi a jen stěží lze z ohromné masy mrtvých 
vymanit konkrétní osudy. Před nedávnem jsem vzpomínal na jednoho takového 
muže, který bude již bezmála 200 let po smrti. Byl jím pobočník ruského cara 
Alexandra Ferdinand hrabě z Tiesenhausenu. Ale tehdejším vládcům pramálo záleže-
lo na tisících mrtvých nebo raněných, kteří právě umírali s podobnými pocity jako 
Ferdinand hrabě z Tiesenhausenu, pro ně to byli jen vojáci, kteří plní rozkazy. 
Pobočníkova smrt byla jedna z těch, o které se sice málo mluví, ale přesto je známa. 
Co však osudy těch dalších tisíců mrtvých, kteří neměli ani to štěstí, aby se o jejich 
smrt někdo zajímal. Jejich pozůstalí se často ani nedověděli, kde skonali. Těžko si 
dnes můžeme představit jejich pocity, ale alespoň se o to pokusme v minutě ticha, 
kterou věnujeme zde těmto padlým. Vím, že tento kratičký okamžik neznamená nic 
proti oněm dvěma stům rokům, co tu leží. Ale každá taková chvíle, při které se 
vcítíme do utrpení druhých, aniž si to uvědomujeme, v nás zanechá něco pozitivního 
pro naše příští konání. Je to ostatně to jediné, co dnes pro ně můžeme udělat. Tato 
místa jsou svědky oněch dramatických události a tito hrdinové, kteří se jich nedožili, 
si zaslouží, abychom je měli v úctě. Ztišme se a zapalme svíce na těchto místech 
věčného odpočinku.                                                       

Oldřich Bartošek 



Průběh shromáždění k odhalení památníku maršála Kutuzova v Křenovicích 
 
 Zahájení pietního shromáždění, představení a přivítání hostů se ujal moderátor 
Ing. Jan Struž, viceprezident Klubu Rusko. Nejprve vystoupil se svým projevem 
starosta obce Křenovice pan Drahomír Kolařík. Poté následoval projev prezidenta 
společenské organizace Klub Rusko Ing. Zdeňka Zbytka.  
 Následovalo slavnostní odhalení památníku maršála Michaila Ilarionoviče 
Kutuzova, kdy se za českou stranu tohoto aktu zúčastnil starosta obce, prezident 
Klubu Rusko, předseda senátu MUDr. Přemysl Sobotka a hejtman Jihomoravského 
kraje Ing. Stanislav Juránek. Za ruskou stranu velvyslanec A.L.Fedotov, O.J.Aťkov a 
paní Mitrofanova. 
 Dále následovalo vystoupení předsedy senátupana Přemysla Sobotky, mimořád-
ného a zplnomocněného velvyslance Ruské federace v České republice pana Alexeje 
Leonidoviče Fedotova, viceprezidenta čestného předsednictva Centra Národního 
Věhlasu Ruska, letce kosmonauta profesora Olega Jurjeviče Aťkova, paní Mitrofano-
vé z Roszaruběz Centr, místopředsedy Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR JUDr. 
Vojtěcha Filipa, vystoupení ruské studentky studující v Praze, expremiéra České 
republiky Ing. Miloše Zemana a hejtmana Jihomoravského kraje Stanislava Juránka. 
  Po modlitbě Episkopa Marka Jegorjevského, náměstka předsedy zahraničních 
vztahů Moskevského patriarchátu ruské pravoslavné církve a Arcibiskupa pražského 
a zemí českých československé pravoslavné církve Vladyky Kryštofa, byly na závěr 
pietní akce zahrány vojenskou kapelou z Olomouce státní hymny ČR a RF.   
 
Rušno v domě č. 65 Na Liškově  
 

 V souvislosti s odhalením pomníku M.I.Kutuzova se za poslední dny u nás 
dveře netrhly. Byla zde jedna návštěva za druhou. A tak před samotným odhalením a 
v průběhu dne odhalení památníku navštívilo náš dům neuvěřitelné množství lidí.  
 Ve středu 30. prosince 2005 přijela nejprve ruská televize. V pátek po 11. hodi-
ně přijelo 217 Francouzů - členů Napoleonské asociace. Byli to vesměs potomci 
vojáků, kteří bojovali po boku Napoleona. Byl mezi nimi i samotný potomek Napo-
leonova bratra, princ Murat – baron Dolmasie de. Odpoledne se zde vystřídalo dal-
ších asi 30 Francouzů. K večeru se tu objevili ještě vojáci z Německa a Španělska. 
 V sobotu byl poměrně klid, zřejmě kvůli probíhající rekonstrukci bitvy u Tva-
rožné. 
 Zato neděle byla hodně rušná. Návštěvy se začaly trousit už po 8. hodině. Jak 
samotní vojáci v dobových uniformách, tak lidé a důstojníci s vojáky České armády. 
Potom následovala ruská delegace, včetně kněží a ruského kosmonauta. Pak znovu 
Francouzi, Belgičané, turisti až z Cejlonu, ruští veteráni a v neposlední řadě obyvate-
lé ze všech koutů České republiky, Zašová, Hustopeče …….. aj. Samozřejmě nechy-
běli ani občané z Křenovic. Zhruba jsme napočítali v neděli 450 lidí. Za těch posled-
ních pět dní to bylo na 710 návštěvníků.  

Ondřej Spáčil  
 



Poděkování 
 
 Jménem Skupiny historického šermu Buhurt chci poděkovat všem, kteří nám 
pomohli se zajištěním vzpomínkových akcí 200. výročí Bitvy tří císařů 
v Křenovicích. Takže především Obecnímu úřadu v Křenovicích za všestrannou 
podporu při zajištění akce. Dále moc děkujeme Edovi Spáčilovi za uvaření tradičně 
chutného guláše a Honzovi Špánkovi s jeho pomocníky za přípravu pečených selat, 
Pavlu Spáčilovi za nasvícení bitevní plochy za Humny, Hanuši Mazlovi a bratřím 
Mackovým za zajištění táborových ohňů na Široké a Zlaté hoře, manželům Pospíši-
lovým a Ladě Jelínkové za přípravu svařeného vína a čaje, Františkovi Zvěřinovi 
z akciové společnosti Rakovec ve Velešovicích za sponzorský dar, firmě Signex za 
zapůjčení dopravního značení, auta a přívěsného vozu, firmě Empemont za zapůjčení 
přenosné zvukové aparatury, Ludvíku Čermákovi za vtipné vytvoření sérii hlav 
vojáků francouzské armády, Stanislavu Drápalovi za koňské spřežení k odtažení 
kanónu a poskytnutí slámy, Václavu Obrovi z Mostkovic za spřežení s kočárem 
v průvodu, panu Vártovi jako sponzoru následků pyrotechnických efektů, Marcelovi 
Buchlovskému za trpělivost s vojáky v ležení Obecní hospody a v neposlední řadě 
křenovickým občanům a dalším hostům, kteří nám projevili svou účastí zájem o tuto 
akci. 
 Závěrem chci co nejvíc poděkovat těm, na které se občas zapomíná a berou se 
jako samozřejmost. Nicméně, bez nich by to prostě nešlo. Jsou to všichni členové 
historických spolků v dobových uniformách a kostýmech. Jen díky jejich nadšení a 
obětavosti při přípravě a provedení tak náročné akce je možné slíbit, že i v dalším 
roce Křenovice opět navštíví vojáci a markytánky Napoleonských válek a tato tradice 
bude úspěšně pokračovat.                                                                           

Žampach Petr, vedoucí SHŠ Buhurt 
 
Výstava betlémů 
 
 Ve dnech 10. a 11. prosince proběhl již 5. ročník „Výstavy betlémů.“ Návštěv-
níci tentokrát mohli shlédnout na 135 betlémů z různých materiálů, např. několik 
papírových národopisných betlémů, betlém malovaný šestiletým Mikolášem Alšem, 
třebíčské betlémy, betlém z Bolívie či od indiánů z Peru, cínový betlém v malé kra-
bičce od prstýnku atd. Malovaný betlém v životní velikosti, který opět nemohl chy-
bět, byl rozšířen o další tři figury. 
 Výstava byla doplněna vánočními dekoracemi, které vznikly z rukou místních 
žen, ale i dětí ZŠ Křenovice (např. ozdoby z včelího vosku či vizovického pečiva, 
keramické ryby a dekorace vystřihované z papíru).   
 O úspěchu výstavy snad svědčí vysoká návštěvnost, kdy na dobrovolném vstup-
ném se vybralo 4 230,50 Kč. Tato částka bude opět použita na rozšíření křenovického 
malovaného betlému. 
 Všem, kteří jakýmkoliv způsobem přispěli ke zdaru této akce, děkujeme a přeje-
me krásné a spokojené prožití svátků vánočních a v novém roce jen to dobré. 

Marcela Drápalová a Pavla Tauberová 
 



 Pro zajímavost dodáváme, pro někoho možná již známou, historii vánočních 
betlémů: Vánoční betlémy a jejich tradice pochází z roku 1223, kdy svatý František 
z Assisi přivedl spolu se svými přáteli do jeskyně v italské Umbrii živého osla a vola. 
Zinscenovali tak živý betlém, v němž  pak kněz sloužil první vánoční půlnoční mši. 
  V Čechách se první betlém objevil údajně v roce 1560 v dominikánském kostele 
sv. Klimenta. Postupně se jesličky rozšířily do dalších kostelů a klášterů. 
 Až teprve ke konci 18. stol. si jesličky našly své místo v domech na vesnicích i ve 
městech mezi prostým lidem. Někdy se k základním figurkám klasického betlému 
(Ježíšek v jeslích, Marie, Josef, volek, tele, pastýři se stády a tři mudrci) přidávaly i 
další postavy, mnohdy ze svého nejbližšího okolí. Betlémy bývaly vyřezávané ze 
dřeva, papírové nebo keramické. Betlém byl hlavní symbol Vánoc až do 19. století, 
kdy začal být vytlačován vánočním stromečkem.  
 
Santa, děda Mráz a střed civilizací 
 
 Patnáct let po studené válce, při níž šlo také o to, aby celý svět neovládl děda 
Mráz, se usazuje na všech kontinentech Santa Claus. 
 Na Santu narazíte v obchodním domě v Jakartě, kde rozdává dárečky malým 
Indonésanům, kteří jsou muslimové. Totéž se opakuje v sousední Malajsii, kde ještě 
před lety neměli o Santa Clausovi ani potuchy. Aby dovršil ponížení svého mnohale-
tého rivala, objevuje se nyní Santa Claus dokonce i v srdci říše dědy Mráze, 
v Moskvě. Zdá se, že pronikání Santa Clause do celého světa je nejtypičtějším příkla-
dem globalizace.  
 Santa Claus je zcela nadnárodní jev, který expanduje do světa Ježíšků, Weinacht-
smannů, Christkindů, Papa Noelů, Sinterklaausů a dalších nositelů dárků. Šíří se bez 
ohledu na hranice a vlády jednotlivých zemí. Rozšiřuje se bez ohledu na náboženství 
a politickou orientaci. Najdete ho v muslimské stejně jako v křesťanské zemi, expan-
doval z USA do Evropy i komunistické Číny. Santa je všude a provází ho byznys. 
S koncem studené války a počátkem éry globalizace zahájil nezadržitelné tažení 
světem. Na dotaz redaktorů v zahraničí, jak se jmenují tradiční nosiči dárků, slyšeli 
na adresu Santa Clause následující komentáře: „Santa Claus řádí všude.“ Přitom 
kupodivu nejtvrdší názor zazněl přímo ze spojených států: „Šíří se jako mor do celé-
ho světa.“  
 Přesto, že se Santa Claus pohybuje bez problémů po celém světě, neznamená to, 
že jej plně ovládá. Ve střední Evropě se omezuje na reklamy, postávání 
v supermarketech a občas leze i po domech. Dárky zatím stále roznáší místní Ježíšek.  

 

Zkráceno podle MF Dnes 
 

Vánoční přímluva 
 
 Vánočně vyzdobené ulice, rozzářené výlohy a obchodní domy už někdy od října 
mají navodit atmosféru blížících se svátků. A realita. Ještě více vypětí v již tak dost 
uspěchané době. Uhoněné matky s naštvanými výrazy, aby vše stihly, nevnímají nic 
z toho kolem. Musí přece nakoupit dárky, upéct cukroví (vždyť kolegyně má již 



dvacet druhů), uklidit, koupit kapra, vlašák, veky a kdoví co ještě. Každý rok se 
opakující kolotoč a mnohá z nich si jen povzdechne, kdy už to konečně skončí.  
 Spěcháme a přitom zapomínáme na to, že by to měly být svátky klidu a pohody. 
Měli bychom si vychutnat tu atmosféru nejkrásnějších svátků v roce. Rozjímat a 
zamyslet se s blížícím se koncem roku nad tím, co se nám podařilo, co jsme nestihli a 
vzít si z toho poučení do roku dalšího. A ne po tom všem stresu a shonu s úlevou 
zasednout k televizi a na nic už nemyslet a být rádi, že už to máme zase na rok za 
sebou. Nic nás neomlouvá, že žijeme konzumem a že si toho pěkného kolem nás 
všímáme čím dál tím méně.  
 Vždyť žádné jiné svátky během roku nejsou tak opředeny kouzlem jako Vánoce. 
Myslím ty naše české Vánoce, tak jak je známe z těch nádherných Ladových obrázků 
s  koledami, které k Vánocům nerozlučně patřily a mám zato, že patří i dnes. Snad s 
žádnými jinými svátky nebylo spjato tolik pověr a lidových zvyků, z nichž většina 
má kořeny ještě v pohanské době a některé se také zachovaly přese všechno až do 
dnešních dnů. Vánoce jsou původně svátky pohanské, byly to svátky slunovratu. 
Taková událost, jako je slunovrat, kdy se slunce začne vracet na severní polokouli, 
aby s sebou přineslo znovu teplo, to přece stálo za to, aby ho naši předkové oslavili. 
Tady také vznikl název Vánoce. Oslavy prý měly trvat dvanáct nocí, tedy dvanácti-
noce a z toho nějak Vánoce. Do jaké míry je toto vysvětlení věrohodné, nevím, ale v 
každém případě je velice pravděpodobné. 
 Teprve v první polovině šestého století, když Dionýsius Exiguus na žádost papeže 
určil rok narození Ježíše Krista, převzalo vánoční svátky křesťanství jako oslavu 
Kristova narození a vznikl také náš letopočet. Křesťanství dalo těmto svátkům zcela 
nový ráz, který se po staletí s různými obměnami udržuje až do dnešních dnů. Zroze-
ní vykupitele si dodnes připomínáme obdarováváním svých blízkých, rozsvěcujeme 
svíce jako symbol světla, které vzešlo lidstvu z betlémské stáje. S křesťanstvím se 
Vánoce rozšířily do celého světa a, i když se slaví v každé zemi jinak, jedno mají 
společné – mají přinášet lidem radost.  
 A tak bych se chtěl u vás přimluvit, oprostěte se na chvíli od všeho shonu a při-
neste  i vy trochu radosti svým blízkým. 

O. Bartošek 
 
Upozornění  
 
 Betlémské světlo si bude možné odpálit na Štědrý den v Křenovicích, a to v 
zádveří kostela v době od 9 do 12 hod. 
 
Pozvánka 
 

Štědrovečerní koledování u betléma 
 

 Tak jako v minulých letech, bude i letos na Štědrý den otevřen dvůr Obecní hospo-
dy, kde bude možné shlédnout velký malovaný betlém. Na vánoční strom mohou děti 
zavěsit mezi 14. a 16. hod. ozdobu vlastní výroby, nebo tu, která vám doma přebývá.  



 Společné štědrovečerní koledování u betléma se uskuteční jako obvykle po 23 
hod., ke kterému vám opět zazpívají bratři Pospíšilové a pan Láznička z Hrušek.  
 

----------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Fotbalový C tým Křenovic si Vás dovoluje pozvat na společné oslavy 
 

NOVÉHO ROKU 2006, 
 

které se konají v sobotu 31.12.2005 v sále MKS na ul. Václavské v 19.30 hod.  
Předprodej vstupného (100,- Kč) v trafice u Vorlů. 

Program: reprodukovaná hudba pro všechny generace, bohatá tombola. 
 

------------------------------------------------------------------------------- 

 

 PLES OBECNÍHO ÚŘADU 
 

se uskuteční dne 28.1. 2006 ve 20.00 hod.  
ve Společenském sále MKS v ulici Václavská. 

K tanci a poslechu vám bude hrát RIO 
Vstupné 60,- Kč, předprodej na obecním úřadě. 

 

 
Oznámení 

Sběrna SAZKA a FOTO „U Vorlů“, 
 

s každodenním provozem do 19 hodin nabízí stále veškerý pohotovostní sortiment 
pro neočekávané příležitosti. Kromě příjmu všech druhů sázek dobíjíme telefony, 

prodáváme telefonní karty, kinofilmy, fotoalba, baterie včetně baterií do fotoaparátů, 
hygienické potřeby, žárovky, svíčky, známky, korespondenční lístky, pohledy – 

blahopřání, CD, audio video kazety a jiné. Kopírujeme také tiskoviny. 
 

Oznamujeme občanům, že i nadále bude zachován celodenní nedělní provoz 
s prodejem nedělního tisku. 

 
Otvírací doba o Vánočních a novoročních svátcích: 
 24.12.  sobota   7 – 15 hod. – vychází nedělní tisk 
 25.12  neděle    8 – 19 hod. 
 26.12  pondělí  8 – 11 hod. a 16 – 19 hod. 
 31.12. sobota    7 – 19 hod. – vychází Blesk speciál (dobíjení mobilů jen do 16 hod.) 
   1.1.   neděle    8 – 19 hod. – vychází nedělní tisk 
 

Šťastné Vánoce a hodně zdraví a úspěchů v roce 2006 přeje prodejna „U Vorlů.“ 
 

 
 
 
 

Připravuje se  
” My tři králové jdeme k Vám, 



 štěstí, zdraví vinšujem Vám. 
Štěstí, zdraví, dlouhá léta, my  
jsme k Vám přišli z daleka…” 

 
 I k  nám zavítají Tři králové se sbírkou pořádanou Českou katolickou charitou. 
Naší obcí bude v sobotu 7. 1. 2006 od 13 hod. procházet 13 skupinek Tří králů  
s doprovodem. 
 Sbírka probíhá pravidelně několik dní kolem Slavnosti Zjevení Páně. Skupinky 
Tří králů chodí do domácností a po ulicích, kde jim můžete přispět do zapečetěné 
pokladničky. Vedoucí skupinek se na požádání prokáží průkazkou, která je opravňuje 
k provádění sbírky konané na celém území České republiky. 

Emilie Drápalová  
Garant České Katolické charity pro naši obec 

 

Inzerce 
 

STUDIE 
PROJEKTY PRO STAVEBNÍ POVOLENÍ 

PROVÁDĚCÍ PROJEKTY 
PODKLADY PRO ÚZEMNÍ ROZHODNUTÍ 

OHLÁŠENÍ DROBNÝCH STAVEB 
ZDENA MICHÁLKOVÁ – FOJTÍKOVÁ 

HRUŠKY 97 
TELEFON: 544223339 

MOBIL: 737946794 
------------------------------------------------------------------------------------------------ 

 

Obec Křenovice koupí menší rodinný domek nebo byt. Informace podávejte na 
obecním úřadě. 

 

 
Křenovický mužský volejbal 

 
 Po podzimní části  OK II MUŽI sezóny 2005/2006: 1. Pozořice, 2. Drnovice, 3. 
Pustiměř, 4. Hrušky B, 5. Marefy B, 6. Holubice B, 7. Křenovice, 8. Orlovice B, 9. 
Mokrá 
 Sedmé místo by mohlo působit jako neúspěch, ovšem pro hráče je to ohromný 
skok z poslední příčky v sezóně minulé.  Družstvo ve složení: Josef Borovička, Josef 
Holomek ml., Martin Holomek, Jan Matula, Lubomír Mazálek, Filip Slabotínský, 
Ondřej Svoboda, Tomáš Svoboda, Robert Tománek a hrající trenér Josef Holomek 
st.,  má hned několik okresních nej.: Věkový průměr je pouhých 24 let. Z 10 hráčů je 
5 ve věku juniorů, jeden nastupuje i za žáky. Další zajímavostí je patriotství hráčů, 
kteří bez výjimky reprezentují svoji obec. Družstvo není v soutěži nováček, 
v předchozí sezóně si už naši mladí vyzkoušeli její atmosféru. V té době se navíc 
mohli pyšnit ještě jedním, ve volejbalu nepopulárním, nej.: Nejmenšího týmu - na-
štěstí většina hráčů vyrostla a roste. A to platí nejen o výšce, ale i o jejich herních 



kvalitách. V této soutěži již není soupeř, který by byl zcela nad jejich síly. Často  
chybí jen trocha toho volejbalového štěstí. Věřme, že mladým vydrží zápal pro hru a 
dočkají se naplnění svého motta: „Těšíme se, až budeme muži i věkem - pak všem 
ukážem…“ 
 Dne 12.11.2005 se v místní hale uskutečnilo neoficiální mistrovství  křenovic-
kých smíšených volejbalových družstev pod názvem „O KŘENOVSKOU MÍSU“. 
Do turnaje se přihlásily 4 týmy místní a 3 přespolní. V čase od 9 do 14 hodin se mezi 
sebou utkala družstva různých kvalit i ambicí. Hrálo se na dva vítězné sety, ale i v 
takto omezeném prostoru se odehrál tuhý boj jak o poslední místo, kdy výsledný 
poměr míčů byl 72:71, tak, a to především, zajímavý a o poznání kvalitnější zápas 
finálový, kdy byl Slavkov poražen Sósedem (domácím družstvem ve složení: Bohda-
na Orálková, Marta Pauliková,  Zdeněk Orálek, Josef Pavlík, Jiří Klusal, David 
Marek a Stanislav Drápal). Doufáme, že se na konci halové sezóny podaří zorganizo-
vat ještě jeden neméně atraktivně obsazený turnaj. 
 Výsledné pořadí družstev:  1. Sósed, 2. Slavkov u Brna, 3. Otnice, 4. Hrahol, 5. 
Velké Němčice, 6. Králici, 7. Köhni. 

ToDa 
 
Volejbal ženy II. liga 
 
 Příprava na nový ročník II. volejbalové ligy žen 2005/2006 začala doplněním 
kádru, aby se neopakovala situace (zranění klíčových hráček), která nás poslala 
v loňském ročníku až do baráže. Do týmu přišla druhá nahrávačka a blokařka.  
 Sezónu jsme začaly úspěšně, přes první domácí prohry od silných Kylešovic 
(Opava), jsme přivezly body z Ostravy, Fulneku a doma jsme vyhrály s Rožnovem. 
To byl ovšem začátek a nás čekali soupeři z čela tabulky. Jako první se v Křenovicích 
představil tým, myslící na postup, Uherské Hradiště. Přestože jsme oba zápasy pro-
hrály, na palubovce se hrál nejlepší volejbal podzimu. Za týden v Litovli jsme měly 
dva míče k vítězství 3:1, ale nezvládnutý tie-break nás poznamenal i do druhého 
zápasu a body byly v nenávratnu. Do utkání s Frýdkem-Místkem jsme nastupovaly 
odhodlaně, s vidinou alespoň jednoho vítězství, a s tím, že výkon z Litovle je zapo-
menut. Volejbalová beznaděj však pokračovala, nic se nám nedařilo, na palubovce 
jsme působily odevzdaně, bojovnost se vytratila a tak zákonitě přišla i šestá prohra 
v řadě. Po tomto utkání jsem se v duchu omlouvala našim divákům a věřila, že do 
sportovní haly i po tom, co museli shlédnout, znovu přijdou. 
 Čekal nás poslední domácí zápas s nováčkem soutěže Českou Třebovou, ideální 
soupeř na „sebrání polámaných křídel“. Dva zápasy, každý jiný, jasná výhra a potom 
pád. Je těžké rozhodovat, kdo bude hrát a kdo si zápas odsedí na lavičce náhradníků. 
Střídání se nepovedlo, nicméně odrazový můstek v podobě jednoho vítězství byl 
konečně přistaven. 
 Poslední kolo a v něm letité derby Šlapanice - Křenovice vyznělo přesvědčivě pro 
křenovické volejbalistky a nejenom výsledek, ale především herní projev se pozitivně 
promítl, jak do vánoční nálady hráček, tak hlavně do tabulkového postavení. Sezónu 



jsme ukončily nejlepším možným způsobem - vítězstvím na horké palubovce Šlapa-
nic.  
 Odměnou je nám 5. místo, skóre 8 vyhraných a 10 prohraných zápasů a vědomí, 
že bodovat se dá s každým, pokud se vyvarujeme výkonnostních výkyvů. Naším 
hlavním cílem je hrát o střed tabulky, nespadnout do pásma hrajícího o záchranu a 
snažit se 5. místo uhájit v jarní části. Rozdíly v počtu získaných bodů jsou u pěti 
týmů minimální a ještě to budeme mít hodně těžké, začínáme 14. ledna na hřišti 
soupeře, který je před námi, v Kylešovicích. 
 Pod vysokou sítí spolu hrají: Hana Hegerová, Lenka Zelinková-Robešová, Milena 
Černá, Eva Leblová, Dagmar Maňasová, Jitka Písaříková, Petra Světlíková, Světlana 
Chupíková, Ivana Šlesingerová a Jitka Paulová. 
 

Tabulka po 18. kole, 2. liga, ženy, skupina C (www.volejbalcz.cz) 
 

Poř.  Družstvo U V P Míče Sety Body
1. Uherské Hradiště 18 15 3 1485 : 1240 48 : 14 33 
2.  Frýdek-Místek B 18 15 3 1532 : 1299 48 : 17 33 
3.  Litovel 18 14 4 1615 : 1487 46 : 26 32 
4.  Kylešovice 18 12 6 1694 : 1608 42 : 35 30 
5.  Křenovice 18 8 10 1519 : 1519 33 : 38 26 
6.  Česká Třebová 18 8 10 1511 : 1575 31 : 39 26 
7.  Ostrava 18 6 12 1524 : 1645 29 : 45 24 
8.  Fulnek 18 5 13 1535 : 1652 28 : 45 23 
9.  Šlapanice 18 4 14 1390 : 1577 22 : 46 22 

10.  Rožnov p. R. 18 3 15 1406 : 1609 24 : 46 21 
  

 Ke krátkému ohlédnutí za soutěží patří samozřejmě také naše poděkování sponzo-
rům, Obecnímu úřadu v Křenovicích a panu starostovi Drahomíru Kolaříkovi za 
podporu druholigové volejbalové soutěže žen. 
 Další poděkování za vstřícný přístup a příkladně připravenou halu nejen 
k mistrovským utkáním, ale i k tréninkům patří správci haly panu Radku Žouželovi. 
Díky patří také našim věrným divákům, není jich mnoho, ale o to víc si jich vážíme.  
 Teď už mi zbývá jen popřát Vám všem klidné Vánoce a mnoho štěstí, zdraví  
a krásný každý den v novém roce….                          

(jitka paul) 
 

Škola a rok 2006 
 
 Blíží se konec prosince, a to je většinou doba, kdy lidé přemýšlí, co přinese nový 
rok.  
 „I naše škola přemýšlí ...“ 
 Jsou události, které se v naší škole opakují každoročně - například zápis prvňáč-
ků, pololetní vysvědčení, lyžařský výcvikový kurz, jarní prázdniny, přijímací zkouš-
ky na střední školy...  
 Občas se ale vyskytnou události nečekané - chřipková epidemie, školní inspekce, 
písemka z matematiky. A pak jsou události, o kterých víme dopředu a nedají se 



přehlédnout. Takovou událostí pro naši školu bude v příštím roce její 150. výročí 
založení. 
 Do září výročního školního roku zbývá ještě pár měsíců, ale už nyní začínáme 
plánovat různé akce, které současným i bývalým žákům a široké veřejnosti toto 
výročí připomenou. Chceme také uspořádat výstavku o historii naší školy.  
 Pokud máte doma fotografie, staré učebnice, vysvědčení nebo jiné materiály 
vztahující se k historii naší školy a mohli byste je zapůjčit, kontaktujte paní učitelku 
Hanku Patschovou nebo Veroniku Pouchlou (tel. 544223131). Děkujeme.  
 O historii naší školy, o průběhu oslav i připravovaných akcích vás budeme infor-
movat v dalších číslech zpravodaje.  
 Přejeme všem občanům naší obce pohodový vánoční čas. 

          Jitka Schovancová  
 
Program zápasů ve sportovní hale pro veřejnost v měsíci prosinci a lednu 

 
Úterý   27.12.    Turnaj ve fotbale (přípravka), pořádá FK Křenovice            od 8 hod. 
Středa  28.12.    Turnaj ve fotbale žáci, pořádá FK Křenovice                        od 8 hod. 
Čtvrtek 29.12.   Turnaj ve fotbale (dorost), pořádá FK Křenovice                  od 8 hod. 
Pátek   30.12.     Turnaj ve fotbale (muži), pořádá FK Křenovice                   od 8 hod. 
Sobota   7.1.      BRNĚNSKÝ BĚŽECKÝ POHÁR - KŘENOVICKÝ SILNIČNÍ 
                          BĚH – 6. ROČNÍK:  9 hod. mladší žáci 500 metrů, 9.30 hod. starší  
                          žáci 1 000 metrů, 10.15 hod. ženy a junioři  6 400 metrů a 11.00 hod. 
                           muži a veteráni  12 000 metrů 
Neděle   8.1.     Turnaj ve volejbale veteránů, pořádá Sokol Křenovice          od 8 hod. 
Sobota 14.1.      Turnaj ve fotbale veteránů, přádá Orel Křenovice                od 8 hod. 
Neděla 15.1.     Turnaj  v házené žáci, pořádá Sokol Sokolnice                       od 8 hod. 
Sobota 21.1.      II. Liga volejbal ženy Křenovice – Ostrava                       10 a 13 hod.  
Neděle 22.1.     Turnaj ve fotbale – žáci. pořádá FK Šardice                          od 8 hod. 
Sobota 28.1.      Turnaj ve fotbale - žáci                                                           od 8 hod. 
Neděle 29.1.      Turnaj ve fotbale - žáci                                                           od 8 hod. 
 

Kde se vlastně vzalo slavné novoroční PF…? 

 
 Novoročenky u nás zřejmě vznikly díky šlechtické lenosti! Léta Páně 1827 si 
hrabě Karel Chotek z Vojnína a Chotkova uvědomil, že ho už prostě nebaví vždy na 
konci roku navštěvovat všechny své nesčetné známé a příbuzné, osobně jim potřást 
rukou a přát vše nejlepší do dalšího nového roku.  
Zároveň se ale obával, že by mohl být ve vyšších společenských kruzích za nezdvo-
řáka. No a tu ho napadlo, jak by tuto zapeklitou situaci mohl jednoduchým ale leč 
originálním způsobem vyřešit:  
 U Josefa Berglera, tehdá vůbec prvního ředitele pražské kreslířské akademie, si 
hrabě Chotek z Vojnína a Chotkova nechal vyrobit gratulační lístky, které svým 
příbuzným a známým rozesílal poštou. Nu a tak vzniklo první české novoroční bla-
hopřání.  



 Na přelomu 19. a 20. století český grafik a malíř Viktor Stretti vepsal na novo-
roční blahopřání dvě francouzská slova: "pour féliciter" – v překladu "blahopřání k" a 
u nás již tradičně známá zkratka těchto slov. Nu a PF byla na světě. Zajímavé je, že 
tato dvě písmenka jsou naší specialitou, na novoročenkách z jiných zemí se zkratka 
PF neobjevuje.  

 
Program kina Jas ve Slavkově u Brna v lednu 2006 

 

Temné vody                                                         3. 1. úterý a 4. 1. středa v 19.30 hod. 
 Začíná nový život v novém bytě a v nových podmínkách. Do bytu odněkud stále 
prosakuje voda a jsou slyšet tajemné zvuky. Thriller USA. 
 

40 let panic                          7. 1. sobotaa 8. 1. neděle v 19.30 hod. 
 Bylo mnoho plánů a doporučení jak dovést Andyho k zaručenému sexu. Vše ale 
dopadne katastrofálně. On ale zaplane skutečnou láskou až k té pravé. Komedie USA. 
 

Wallace a Gromit: prokletí králíkodlaka 10. 1. úterý a 11. 1. středa v 19.30 hod.
 Plastelinový pes a jeho pán se věnují zelenině. Který zlosyn ve vegetariánském 
thrilleru pustoší po nocích místní zahrádky? Animovaný film USA.  
 

Legenda o Zorrovi                                     14. 1. sobota a 15. 1. neděle  v 19.30 hod.
 Mstitel v černé masce se vrací. Antonio Banderas v akční romanci znovu bojuje s 
kordem v ruce za spravedlnost a čest. Romanticko-dobrodružný film USA. 
 

Hrubeš a Mareš jsou kamarádi do deště 17. 1. úterý a 18. 1. středa v 19.30 hod.
 Komedie o lásce, sexu, filmu, celebritách a pokřivené realitě. Nový český film.  
 

Anděl Páně                           21. 1. sobota v 19.30 hod. a 22. 1. neděle v 16.30 hod. 
 Veselá sváteční pohádka plná hvězd o zmatcích, které se během vánočního času 
odehrávají jak na nebi, tak i na zemi. Nový český film. 
 

Dějiny násilí                        24. 1. úterý a 25. 1. středa v 19.30 hod. 
 Příběh jedné rodiny, která je stržena násilníky do děje plného zabijáckých příšer a 
brutálního zla. Překvapivé situace je nutno okamžitě řešit. Thriller USA.  
 

3,15 zemřeš                                               28. 1. sobota  a 29. 1. neděle v 19.30 hod. 
 Klasický horor o tom, co se stane, když se rodina nastěhuje do „špatného“ domu. 
Poté, co se zabydlí, se začnou dít podivné a nevysvětlitelné věci. Film USA.  
 

Šílení                                                              31. 1. úterý a 1. 2.  středa v 19.30 hod. 
 Surrealistická provokace v příběhu o tom, že obýváme blázinec jménem Svět. 
Mladík trpí nočními můrami a nesnesitelným trápením. Nový český film. 

 
Redakce, zastupitelstvo obce a pracovníci obecního úřadu přejí všem našim pravi-

delným čtenářům a občanům Křenovic veselé Vánoce,  
v novém roce 2006 hodně zdraví, štěstí a pohody.  

 
 

MK ČR E 130337                                               odpovědný redaktor Oldřich Bartošek 
 


